
V Libochovanech dne 11. července 2007 

  

Dobrý den vážení návštěvníci našich webových stránek. 

  

Po delší odmlce se opět ozývám, abych se s vámi všemi podělila o několik postřehů z obce i odjinud. 

  

Prožili jsme osobní rodinnou tragédii, takže jsem neměla moc nálad na doplňkovou činnost, kterou 

psaní na webové stránky je.  Ale kalendář se obrací rychleji  než je mi milé a věcí na dořešení je 

opravdu jakoby čím dál víc. 

  

Nejprve něco k rozdělaným akcím. Už znám termín kolaudace ubytovny, je to 27.7.07, doufám, že 

sedmičky budou projektu prospěšné. 

Dnes jsem dostala odpovědní dopis pana hejtmana Šulce na moji žádost o finanční podporu na 

dokončení vybavení ubytovacích prostor. Krátce: nedostaneme  nic. Přestože jsem vypočítala, kam 

všude jsem o podporu žádala a přestože se příslušné instituce zaštiťují rozvojem cestovního ruchu, 

tak mé žádosti vyslyšeny nebyly. No nic, vstupuje v tomto momentě v platnost rčení „ pomocnou 

ruku najdeš na konci své paže“. Takže vzhůru do toho! 

  

Konkurz na obsazení vedoucí funkce  - ředitelky – naší Mateřské školy byl ukončen, proběhl 9.7.07, 

dvě uchazečky představily svoji koncepci rozvoje zařízení. Doufám, že jsme vybrali správně, 

v uplynulém období jsme příliš spokojeni s fungováním a náplní nebyli. Opět to ukáže čas. 

V současné době na zahradě MŠ opravujeme přístupové chodníky, odtok dešťové vody a rozvody 

teplé vody na sociálkách. Rádi bychom také nové vybavení venkovními hračkami, ale to až sečteme 

všechny náklady na vyjmenované opravy. Do kuchyně potřebujeme novou lednici a ta také není 

zadarmo. 

  

Projekt na inženýrské sítě pro výstavbu nových rodinných domů se zpracovává, chodníky a vjezdy u 

již stojících domů se dokončují, lokalita rodinných domů a sítí  u hřiště je před stavebním povolením, 

znalecké posudky na pozemky nad MŠ mám na stole, návrhy smluv pro žadatele těchto  pozemků se 

zpracovávají. 

  

Jak vypadá cyklostezka po řadě bouřek, přívalových vod, úprav mostků pod dráhou a následně po 

odvozu přebytečného a splaveného materiálu můžete vidět ve zvláštním obrazovém zpravodajství 

v jiné části našich stránek. Turistů jezdí letos opět velké množství, ale v naší obci se nové služby pro 

turisty neobjevily. Ubytovna začne provozovat v srpnových dnech po kolaudaci a mezi občany žádná 

nabídka pro turisty není. Škoda. 

  

Prázdniny začaly jako už tradičně špatným letním počasím, občas to vypadá jako začátek podzimu. 

V  areálu MŠ se o prvním prázdninovém víkendu sešla skupina rodičů s dětmi, aby právě začínající 



prázdniny přivítali u společného stanování, her, povídání a nechybělo ani opékání čehosi a pití 

všeho, co vhodné pro jazyk bylo doneseno. Samozřejmě příslušné zvlášť  pro každou věkovou 

kategorii. Probuzení bylo deštivé a chladné, ale nálada zúčastněných byla skvělá. Taková, že se 

všichni, možná v hojnějším počtu sejdou na konci prázdnin u stejné akce znovu. Několik fotek si 

můžete prohlédnout v jiné sekci stránek. 

  

Jak dopadl fotbalový turnaj? Přišli, zahráli, zvítězili! Kdo? Stará garda z Velkých Žernosek! Ti jim to 

natřeli! S nikým se moc „nepárali“ a odnesli si zcela nový putovní pohár a pozvánku na příští, již 

dvacátý ročník. Bude kulatý, tak si na přípravu dáme víc času i nápadů, abychom  v roce vzpomínek 

na historii obce (790 let písemné zmínky v listinách potvrzených Přemyslem Otakarem I.) měli důvod 

k oslavám. Místní občan pan Josef Brada začal v nedávném čase s fotodokumentací nejen obce, ale 

i okolí a jeho fotografická tvorba stojí za zaznamenání. Určitě jeho hobby využijeme nejen na 

sportovní akce, ale doufám, že bude ochoten mapovat i jiné obecní události. 

  

V okolních obcích probíhají oslavy založení obcí, prvních zmínek o existenci obcí či jiné slavnosti, 

takže všichni občané mají možnost se pobavit na vesnických veselicích, sportovních kláních, či 

hudebních produkcích. Lze se o nich dozvědět prostřednictvím webových stránek jednotlivých obcí 

nebo v denním tisku. Vřele doporučuji. 

  

Momentálně řeším, jak jinak, finanční záležitosti spojené s provozem a údržbou obce. Traktorová 

sekačka dosluhuje, náklady na stálé opravy a náhradní díly stoupají, v rozpočtu na tento rok jsme 

s výdajem na koupi nového stroje nepočítali, tak mohu jen doufat, že stroj ještě letos vydrží. Ale 

příští rok určitě budeme muset počítat s koupí nové sekačky, určitě na leasing  a nějakou už lepší 

kategorii.  Ploch k údržbě přibývá. 

  

Na naše občany mě mrzí jedna věc. Začínají se objevovat žádosti o posekání struh (zelených pruhů 

trávy) u jednotlivých rodinných domků. Víte, je to pěkné, když je vesnice udržovaná, cesty ometené, 

tráva posečená na „ježka“, ploty upravené, stromy zelené, keře nepolámané, plevel  zničený. 

Přijedete z návštěvy z vedlejší země, kde jsou uličky na vsích jak vysoustružené, a řeknete si, proč 

tomu tak není také v mojí ulici? Proč mi to tu ten náš úřad také tak neuklidí a nezařídí? Není to tak 

jednoduché, jak se zdá. Ti lidé, co bydlí v těch obdivovaných ulicích v okolních zemích se, světe div 

se, starají nejen o to, co mají na své parcele zapsané v katastru nemovitostí, ale starají se i o to, co 

s tím pozemkem sousedí. A nemusíme vůbec za hranice státu, stačí si zajet na některou vísku na 

Moravě, tam totiž sousedé mezi sebou dokonce soutěží, kdo má nejčervenější růži, nejpestřejší 

macešky a jiné rostliny, a to právě na tom kousku obecní půdy před jejich plotem. Doba, kdy se 

chovatelé králíků a slepic málem posekali kvůli půlmetru useknuté trávy ze sousedovic 

předplotového pozemku, uplynula se vznikem vším zásobeného supermarketu, a jak je vidět, 

uplynula zcela neslyšně i ta sečná potřeba. A tak teď, obci, koukej se postarat. A co když obec 

nebude mít nikoho z Úřadu práce na veřejně prospěšnou činnost nebo nebude vůbec nikoho 

zaměstnávat na údržbu, bude tyto plácky chodit čistit starosta? Nebo budeme muset zapnout 

obecní rozhlas a ve stylu „lopaty sebou a každý si svůj kádrový posudek píše sám“ nastolit režim 

veřejných hodin úklidu? No vidíte, asi jsem hodně naivní, když si myslím, že když bydlím a mám 

kolem domu uklizeno, můžu uklidit i ten kousek za plotem bez toho, že jsem k tomu zvlášť vyzvána 



příslušným úřadem.  Nebuďme tak egoističtí a věnujme trochu péče i tomu, co nám přímo 

nepatří.  Ale v tom dobrém smyslu slova. Určitě se to naší obci vyplatí. 

  

Možná jste už slyšeli o kauze jízd motorových skútrů na Labi? Já osobně příznivcem nejsem, protože 

všichni, kdo si v teplém počasí vyjedou na rekreační plavbu na nemotorovém člunu, kanoi, pramici 

nebo nafukovače, budou jízdou ohroženi. Hlučnost takových mašinek při odpočinkovém sezení na 

břehu není také nic příznivého pro duši dovolenkáře. Co vy na to? 

  

O dalším zase až příště. A výzva nakonec. Dočetli jste až sem? Všimněte si také našeho diskusního 

fóra, třeba máte co poznamenat, když už se na veřejná zasedání zastupitelstva dostavuje minimum 

občanstva. Vaše názory mě osobně zajímají a nemusí jít vždy o kladné ohlasy. I záporných je třeba. 

    

  

  

  

   

Na shledanou za týden se těší starostka obce, Ivana Sklenářová  

 


